
PACKAGE LEAFLET: INFORMATION FOR USER

Cenoril® 5 mg Film Coated Tablets

Cenoril® 10 mg Film Coated Tablets
Perindopril arginine

Read all of this leaflet carefully before you start taking this 
medicine because it contains important information for you.
•	Keep this leaflet. You may need to read it again.
•	If you have any further questions, ask your doctor or pharmacist or 

nurse.
•	This medicine has been prescribed for you only. Do not pass it on to 

others. It may harm them, even if their signs of illness are the same 
as yours.

•	If you get any side effects, talk to your doctor or pharmacist or 
nurse. This includes any possible side effects not listed in this 
leaflet. (See section 4).

In this leaflet:
1. What Cenoril is and what it is used for.
2. What you need to know before you take Cenoril.
3. How to take Cenoril.
4. Possible side effects.
5. How to store Cenoril.
6. Further information.
1.	What Cenoril is and what it is used for

Cenoril is an angiotensin converting enzyme (ACE) inhibitor. These work by 
widening the blood vessels, which makes it easier for your heart to pump 
blood through them.
Cenoril is used: 
•	to treat high blood pressure (hypertension), 
•	to treat heart failure (a condition where the heart is unable to pump enough 

blood to meet the body’s needs), 
•	to reduce the risk of cardiac events, such as heart attack, in patients with 

stable coronary artery disease (a condition where the blood supply to the 
heart is reduced or blocked) and who have already had a heart attack and/
or an operation to improve the blood supply to the heart by widening the 
vessels that supply it.

2.	What you need to know before you take Cenoril
Do not take Cenoril:
• If you are allergic to perindopril, or any of the other ingredients of this 

medicine (listed in Section 6), or to any other ACE inhibitor, 
• If you have experienced symptoms such as wheezing, swelling of the face, 

tongue or throat, intense itching or severe skin rashes with previous ACE 
inhibitor treatment or if you or a member of your family have had these 
symptoms in any other circumstances (a condition called angioedema),

• If you are more than 3 months pregnant. (It is also better to avoid Cenoril in 
early pregnancy – see pregnancy section),

• If you have diabetes or impaired kidney function and you are treated with a 
blood pressure lowering medicine containing aliskiren.

• If you are having dialysis or any other type of blood filtration. Depending on 
the machine that is used, Cenoril may not be suitable for you,

• If you have kidney problems where the blood supply to your kidneys is 
reduced (renal artery stenosis),

• If you have taken or are currently taking sacubitril/valsartan, a medicine for 
heart failure, as the risk of angioedema (rapid swelling under the skin in an 
area such as the throat) is increased ( see” Warnings and precautions” and 
“Other medicines and Cenoril”).

Warnings and precautions
If any of the following apply to you please talk to your doctor or pharmacist 
or nurse before taking Cenoril if you:
• have aortic stenosis (narrowing of the main blood vessel leading from the 

heart) or hypertrophic cardiomyopathy (heart muscle disease) or renal 
artery stenosis (narrowing of the artery supplying the kidney with blood), 

• have any other heart problems, 
• have liver problems, 
• have kidney problems or if you are receiving dialysis, 
• have abnormal increase level of a hormone called aldosterone in your blood 

(primary aldosteronism),
• suffer from a collagen vascular disease (disease of the connective tissue) 

such as systemic lupus erythematosus or scleroderma, 
• have diabetes, 
• are on a salt restricted diet or use salt substitutes which contain potassium, 
• are to undergo anaesthesia and/or major surgery, 
• are to undergo LDL apheresis (which is removal of cholesterol from your 

blood by a machine), 
• are going to have desensitisation treatment to reduce the effects of an allergy 

to bee or wasp stings, 
• have recently suffered from diarrhoea or vomiting or are dehydrated, 
• have been told by your doctor that you have an intolerance to some sugars. 
• are taking any of the following medicines used to treat high blood pressure:

-	An “ angiontensin II receptor blocker” (ARBs) (also known as sartans- 
for example valsartan, telmisartan, irbesartan), in particular if you have 
diabetes-related kidney problems,

-	Aliskiren,
Your doctor may check your kidney function, blood pressure, and the amount 
of electrolytes (e.g. potassium) in your blood at regular intervals.
See also information under the heading “Do not take Cenoril”.
• are of black origin since you may have a higher risk of angioedema and 

this medicine may be less effective in lowering your blood pressure than 
in non-black patients,

• are taking any of the following medicines, the risk of angioedema is 
increased:
- Racecadotril (used to treat diarrhoea),
- Sirolimus, everolimus, temsirolimus and other drugs belonging to the 

class of so-called mTor inhibitors (used to avoid rejection of transplanted 
organs and for cancer),

- Sacubitril (available as fixed-dose combination with valsartan), used to 
treat long-term heart failure,

- Linagliptin, saxagliptin, sitagliptin, vildagliptin and other drugs belonging 
to the class of the also called gliptins (used to treat diabetes).

Angioedema 
Angioedema (a severe allergic reaction with swelling of the face, lips, tongue 
or throat with difficulty in swallowing or breathing) has been reported in 
patients treated with ACE inhibitors, including Cenoril. This may occur at 
any time during treatment. If you develop such symptoms, you should stop 
taking Cenoril and see a doctor immediately. See also section 4.
You must tell your doctor if you think are (or might become) pregnant. 
Cenoril is not recommended in early pregnancy, and must not be taken if you 
are more than 3 months pregnant, as it may cause serious harm to your baby 
if used at that stage (see pregnancy section).

Children and adolescents
The use of perindopril in children and adolescents up to the age of 18 years 
is not recommended.

Other medicines and Cenoril
Please tell your doctor or pharmacist if you are taking or have recently taking 
or may take any other medicines.
Treatment with Cenoril can be affected by other medicines. Your doctor may 
need to change your dose and/or to take other precautions. These include: 
•	Other medicines for high blood pressure, including angiotensin II receptor 

blockers (ARB), aliskiren (see also information under the headings “Do 
not take Cenoril” and “Warnings and precautions”) or diuretics (medicines 
which increase the amount of urine produced by the kidneys), 

•	Potassium-sparing drugs (e.g. triamterene, amiloride), potassium 
supplements or potassium-containing salt substitutes, other drugs which 
can increase potassium in your body (such as heparin, a medicine used to 

thin blood to prevent clots; trimethoprim and co-trimoxazole also known as 
trimethoprim/sulfamethoxazole for infections caused by bacteria),

•	Potassium-sparing drugs used in the treatment of heart failure: eplerenone 
and spironolactone at doses between 12.5 mg to 50 mg per day, 

•	lithium for mania or depression,
•	non-steroidal anti-inflammatory drugs (e.g. ibuprofen) for pain relief or high 

dose acetylsalicylic acid, a substance present in many medicines used to 
relieve pain and lower fever, as well as to prevent blood clotting,

•	medicines to treat diabetes (such as insulin or metformin),
•	baclofen (used to treat muscle stiffness in diseases such as multiple 

sclerosis),
•	medicines to treat mental disorders such as depression, anxiety, 

schizophrenia etc (e.g., tricyclic antidepressants, antipsychotics),
•	Immunosuppressants (medicines which reduce the defence mechanism 

of the body) used for the treatment of auto-immune disorders or following 
transplant surgery (e.g. ciclosporin, tacrolimus),

•	Trimethoprim (for the treatment of infections),
•	Estramustine (used in cancer therapy),
•	Medicines, which are most often used to treat diarrhoea (racecadotril) or 

avoid rejection of transplanted organs (sirolimus, everlimus, temsirolimus 
and other drugs belonging to the class of so-called mTor inhibitors). See 
section “Warnings and precautions”,

•	Sacubitril/valsartan (used to treat long-term heart failure). See section “Do 
not take Cenoril” and “Warnings and precautions”,

•	allopurinol (for the treatment of gout),
•	procainamide (for the treatment of an irregular heart beat),
•	vasodilators including nitrates (products that make the blood vessels 

become wider),
•	medicines used for the treatment of low blood pressure, shock or asthma 

(e.g., ephedrine, noradrenaline or adrenaline),
•	gold salts, especially with intravenous administration (used to treat 

symptoms of rheumatoid arthritis). 

Cenoril with food and drink 
It is preferable to take Cenoril before a meal.

Pregnancy and breast-feeding
If you are pregnant or breast-feeding, think you may be pregnant or are 
planning to have a baby, ask your doctor or pharmacist for advice before 
taking this medicine.

Pregnancy
You must tell your doctor if you think you are (or might become) pregnant. 
Your doctor will normally advise you to stop taking Cenoril before you 
become pregnant or as soon as you know you are pregnant and will advise 
you to take another medicine instead of Cenoril.
Cenoril is not recommended in early pregnancy, and must not be taken when 
more than 3 months pregnant, as it may cause serious harm to your baby if 
used after the third month of pregnancy.

Breast-feeding
Tell your doctor if you are breast-feeding or about to start breast-feeding. 
Cenoril is not recommended for mothers who are breast-feeding, and your 
doctor may choose another treatment for you if you wish to breast-feed, 
especially if your baby is newborn, or was born prematurely.

Driving and using machines
Cenoril usually does not affect alertness but dizziness or weakness due to low 
blood pressure may occur in certain patients. If you are affected in this way, 
your ability to drive or to operate machinery may be impaired.

Cenoril contains lactose 
Cenoril contains lactose. If you have been told by your doctor that you have an 
intolerance to some sugars, contact your doctor before taking this medicinal 
product. 

3. How to take Cenoril
Always take this medicine exactly as your doctor or pharmacist has told you. 
Check with your doctor or pharmacist if you are not sure. 
Swallow your tablet with a glass of water, preferably at the same time each 
day, in the morning, before a meal. Your doctor will decide on the correct 
dose for you.

The recommended dosages are as follows: 
High blood pressure: the usual starting and maintenance dose is 5 mg once 
daily. After one month, this can be increased to 10 mg once a day if required. 
10 mg a day is the maximum recommended dose for high blood pressure. 
If you are 65 or older, the usual starting dose is 2.5 mg once a day. After a 
month this can be increased to 5 mg once a day and then if necessary to 
10 mg once daily. 
Heart failure: the usual starting dose is 2.5 mg once daily. After two 
weeks, this can be increased to 5 mg once a day, which is the maximum 
recommended dose for heart failure. 
Stable coronary artery disease: the usual starting dose is 5 mg once daily. 
After two weeks, this can be increased to 10 mg once daily, which is the 
maximum recommended dose in this indication. 
If you are 65 or older, the usual starting dose is 2.5 mg once a day. After a 
week this can be increased to 5 mg once a day and after a further week to 
10 mg once daily.

Use in children and adolescents
Use in children and adolescents is not recommended.

If you take more Cenoril than you should
If you take too many tablets, contact your nearest accident and emergence 
department or tell your doctor immediately. The most likely effect in case of 
overdose is low blood pressure which can make you feel dizzy of faint. If this 
happens, lying down with the leg raised can help.

If you forget to take Cenoril
It is important to take your medicine every day as regular treatment works 
better. However, if you forget to take a dose of Cenoril, take the next dose at 
the usual time. Do not take a double dose to make up for a forgotten dose.

If you stop taking Cenoril
As the treatment with Cenoril is usually life-long, you should discuss with 
your doctor before stopping this medicinal product. 
If you have any further questions on the use of this medicine, ask your doctor, 
pharmacist or nurse.

4. Possible side effects
Like all medicines, this medicine can cause side effects, although not 
everybody gets them.
Stop taking the medicinal product and see a doctor immediately, if you 
experience any of the following side effects that can be serious:
•	swelling of the face, lips, mouth, tongue or throat, difficulty in breathing 

(angioedema) (see section 2 “Warnings and precautions”) (Uncommon-may 
affect up to 1 in 100 people),

•	severe dizziness or fainting due to low blood pressure (Common-may affect 
up to 1 in 10 people),

•	unusual fast or irregular heartbeat, chest pain (angina) or heart attack (Very 
rare- may affect up to 1 in 10,000 people),

•	weakness of arms or legs, or problems speaking which could be sign of a 
possible stroke (Very rare- may affect up to 1 in 10,000 people),

• sudden wheeziness, chest pain, shortness of breath, or difficulty in breathing 
(bronchospasm) (Uncommon-may affect up to 1 in 100 people),

• inflamed pancreas which may cause severe abdominal and back pain 
accompanied with feeling very unwell (Very rare- may affect up to 1 in 
10,000 people),

• yellowing of the skin or eyes (jaundice) which could be sign of hepatitis 
(Very rare- may affect up to 1 in 10,000 people),

•	skin rash which often starts with red itchy patches on your face, arms or legs 
(erythema multiforme) (Very rare- may affect up to 1 in 10,000 people).

Tell your doctor if you notice any of the following side effects:

Common (may affect up to 1 in 10 people):
•	headach,
•	dizziness,
•	vertigo,
•	pins and needles,
•	vision disturbances,
•	tinnitus (sensation of noises in the ears),
•	cough,

•	shortness of breath (dyspnoea),
•	gastrointestinal disorders (nausea, vomiting, abdominal pain, teste 

disturbances, dyspepsia of difficulty of digestion, diarrhoea, constipation),
•	allergic reactions (such as skin rashes, itching),
•	muscle cramps,
•	feeling of weakness.
Uncommon (may affect up to 1 in 100 people):
•	depression,
•	mood swings,
•	sleep disturbances,
• dry mouth,
• intense itching or severe skin rashes,
• formation of blister clusters over the skin, 
• kidney problems,
• impotence,
• sweating,
• excess of eosinophils (a type of white blood cells),
• somnolence,
• fainting,
• palpitations,
• tachycardia,
• vasculitis (inflammation of blood vessels),
• photosensitivity reaction (increased sensitivity if the skin to sun),
• arthralgia (joint pain),
• myalgia (muscle pain),
• chest pain,
• malaise
• oedema peripheral 
• fever,
• fall,
•	change in laboratory parameters: high blood level of potassium reversible on 

discontinuation, low level of sodium, hypoglycaemia (very low blood sugar 
level) in case of diabetic patients, increased blood urea and increased blood 
creatinine.

Rare (may affect up to 1 in 1000 people):
• acute renal failure,
• dark urine, feeling sick (nausea) or being sick (vomiting), muscle cramps, 

confusion and seizures. These may be symptoms of a condition call SIADH 
(inappropriate antidiuretic hormone secretuin),

• decreased or absent urine output,
• flushing,
• psoriasis worsening,
• changes in laboratory parameters: Increased level of liver enzymes, high 

level of serum bilirubin.
Very rare (may affect up to 1 in 10,000 people):
• confusion,
• eosinophilic pneumonia (a rare type of pneumonia),
• rhinitis (blocked up or runny nose), 
• changes in blood values such as a lower number of white and red blood 

cells, lower haemoglobin, lower number of blood platelets.
If you have these symptoms contact your doctor as soon as possible.
Frequency not known (cannot be estimated from available data): 
• Discoloration, numbness and pain in fingers or toes (Raynaud’s 

phenomenon).
Reporting of side effects
If any of the side effects gets serious, or if you notice any possible side effects 
not listed in this leaflet, please tell your doctor or pharmacist. You can also 
report side effects directly (see section 6). By reporting side-effects you can 
help provide more information on the safety of this medicine.

5. How to store Cenoril
• Keep this medicine out of the sight and reach of children.
• Do not use them after the expiry date that is printed on the pack after “EXP:”. 

The expiry date refers to the last day of that month.
• Store below 30 °C.
• Medicines should not be disposed of via wastewater or household waste. 

Ask your pharmacist how to dispose of medicines no longer required. These 
measures will help to protect the environment.

6. Further information
What Cenoril contains
The active substance is perindopril arginine. 
Each Cenoril 5 mg film-coated tablet contains 5 mg perindopril arginine 
Each Cenoril 10 mg film-coated tablet contains 10 mg perindopril arginine
The other ingredients in the tablet are: spray dried lactose, sodium starch 
glycolate, maltodextrin 19, colloidal silicon dioxide, magnesium stearate, 
Opadry blue.

What Cenoril looks like and contents of the pack   
Cenoril 5 mg film-coated tablets are Blue, oblong shaped film coated tablets 
embossed with “F7” on one side and break line on the other side. The tablet 
can be divided into equal halves.
Cenoril 10 mg film-coated tablets are Blue, Round shaped, film coated tablets, 
embossed with 'F6' on one side and plain on the other side.
Cenoril film-coated tablets are available in blister packs containing 10 tablets 
and each box contains three blisters (30 tablets).

Marketing Authorization Holder and Manufacturer 
Alrai Pharmaceutical Industries Co. (L.L.C.)
Al Wadi, Building No. 2684, Additional No. 6236
Unit No. 1, Jeddah 22518 Almu’tasem Bellah Al Fatemy Street
P.O.Box: 9224 Jeddah - 21413 Kingdom of Saudi Arabia
Tel: 	 +966 12 2888949
E-mail:	 info@alraipharma.com

This leaflet was last approved in 10/2023, Revision 0

To report any side effect(s):

Saudi Arabia:
The National Pharmacovigilance and Drug Safety Centre (NPC)
SFDA Call Center: 19999
E-mail: 	 npc.drug@sfda.gov.sa
Website: 	 https://ade.sfda.gov.sa

Other GCC States:
Please contact the relevant competent authority

THIS IS A MEDICAMENT
•	Medicament is a product which affects your health and its 

consumption contrary to instructions is dangerous for you.
•	Follow strictly the doctor›s prescription, the method of use and the 

instructions of the pharmacist who sold the medicament.
•	The doctor and the pharmacist are the experts in medicines, their 

benefits and risks.
•	Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
•	Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.
•	Keep all medicaments out of reach of children.

Council of Arab Health Ministers
Union of Pharmacists

This patient information leaflet is approved by SFDA

SP0167



النشرة الداخلية: معلومات للمستخدم

سينوريل 5 ملجم أقراص مغلفة غشائيًا
سينوريل 10 ملجم أقراص مغلفة غشائيًا

بيريندوبريل ارجنين 

اقــرأ هــذه النشــرة بالكامــل بعنايــة قبــل القيــام بتنــاول هــذا الــدواء. حيــث أنهــا 
تحتــوي علــى معلومــات مهمــة لــك.

احتفظ بهذه النشرة. فربما تحتاج لقراءتها لاحقاً. 	•
إذا كان لديك مزيد من الاستفسارات، استشر الطبيب أو الصيدلاني. 	•

هــذا الــدواء وصــف لــك شــخصياً، لا تقــم بوصفــه للآخريــن. فقــد يضرهــم حتــى لــو  	•
كانــت الأعــراض التــي لديهــم مشــابهة لمــا لديــك.

فــي حــال تفاقــم أيــة مــن التأثيــرات الجانبيــة أو ملاحظــة أيــة تأثيــرات جانبيــة أخــرى غيــر  	•
مدرجــة فــي هــذه النشــرة، يرجــى اطــاع الطبيــب أو الصيدلانــي عليهــا )راجــع القســم 4(.

تحتوي هذه النشرة على:
ما هو سينوريل و لماذا يستخدم. 	.1

ما الذي يجب عليك معرفته قبل تناول سينوريل. 	.2
ما هي طريقة تناول سينوريل. 	.3
الأعراض الجانبية المحتملة. 	.4
كيف يتم تخزين سينوريل. 	.5

معلومات إضافية. 	.6
ما هو سينوريل ولماذا يستخدم 	.1

يقوم  وهو   ،)ACE inhibitor( للأنجيوتنسين  المحول  للإنزيم  مثبط  عن  عبارة  هو  سينوريل 
عبرها. الدم  بضخ  القلب  عمل  بذلك  مسهلًا  الدموية  الأوعية  بتوسيع 

يستخدم سينوريل:
لعلاج ارتفاع ضغط الدم، 	•

لعلاج فشل القلب )حالة يكون فيها القلب غير قادر على ضخ ما يكفي من الدم لتلبية  	•
الجسم(، احتياجات 

للحد من مخاطر الأحداث القلبية، مثل السكتة القلبية، في المرضى الذين يعانون من  	•
مرض الشريان التاجي الثابت )حالة تقل فيها إمداد القلب بالدم أو انسداده( والذين أصيبوا 
توسيع  عن طريق  القلب  إلى  الدم  تدفق  تحسين  بعملية  قاموا  أو   / و  قلبية  بنوبة  بالفعل 

الأوعية.

ما الذي يجب عليك معرفته قبل تناول سينوريل 	.2
لا تتناول سينوريل:

الأخرى  أي من مكونات سينوريل  أو من  البيريندوبريل،  لديك حساسية من  إذا كانت  	•
المحول  الإنزيم  لمثبطات  التابعة  الأخرى  الأدوية  من  أي  أو   ،)6 القسم  في  )المدرجة 

تنسين. للأنجيو
أو  الحلق،  أو  اللسان  أو  الوجه  تورم  أو  الصفير،  مثل  أعراض  من  عانيت  قد  إذا كنت  	•
المحول  الإنزيم  بمثبطات  العلاج  عند  الشديد  الجلدي  الطفح  أو  الشديدة  الحكة 
أي  الأعراض في  أفراد عائلتك من هذه  أحد  أو  أنت  إذا عانيت  أو  للأنجيوتنسين سابقاً 

الوعائية(، الوذمة  تسمى  )حالة  أخرى  ظروف 
إذا كنتِ حاملًا منذ أكثر من ثلاثة أشهر. )من الأفضل أيضًا تجنب سينوريل في بداية  	•

الرضاعة«(، و  »الحمل  )أنظري  الحمل 
خافضًا  علاجًا  وتتلقى  الكلى  وظائف  ضعف  أو  السكري  مرض  من  تعاني  كنت  إذا  	•

أليسكيرين. على  يحتوي  الدم  لضغط 
الجهاز  على  اعتمادًا  الدم.  ترشيح  من  آخر  نوع  أي  أو  الكلى  لغسيل  تخضع  كنت  إذا  	•

لك، مناسبًا  سينوريل  يكون  لا  قد  المستخدم، 
إذا كنت تعاني من مشاكل في الكلى حيث يقل تدفق الدم إلى كليتيك )تضيق الشريان  	•

الكلوي(،
إذا كنت قد تناولت في السابق دواء ساكوبتريل / فالسارتان أو تتناوله حاليًا، وهو دواء  	•
لعلاج قصور القلب، حيث يزداد خطر الإصابة بالوذمة الوعائية )التورم السريع تحت الجلد 

في منطقة مثل الحلق( )انظر »المحاذير والاحتياطات« و»سينوريل والأدوية الأخرى«(.

المحاذير والاحتياطات
إذا انطبق عليك أي مما يلي، يرجى التحدث إلى طبيبك أو الصيدلي أو الممرض قبل تناول 

سينوريل إذا كنت:
تعاني من تضيّق أبهري )أي تضيّق في الشريان الرئيسي الذي يخرج من القلب(، أو تضخم  	•
عضلة القلب )مرض في عضلة القلب( أو تضيق الشريان الكلوي )تضيق الشريان الذي 

يغذي الكلى بالدم(،
تعاني من أي مشاكل قلبية أخرى. 	•

تعاني من مشاكل في الكبد. 	•
تعاني من مشاكل في الكلى أو إذا كنت تخضع لغسيل الكلى، 	•

)فرط  الدم  في  ألدوستيرون  يسمى  هرمون  مستوى  في  طبيعية  غير  زيادة  من  تعاني  	•
الأولي(، الألدوستيرونية 

الذئبة  الضامّ(، مثل  النسيج  داء وعائي كولاجيني )وهو عبارة عن مرض في  تعاني من  	•
الجلدي، التصلّب  أو  الجهازية  الحمامية 

مصاب بداء السكري، 	•
تتبع نظامًا غذائيًا مقيدًا للملح أو تستخدم بدائل الملح التي تحتوي على البوتاسيوم، 	•

ستخضع للتخدير و / أو جراحة كبرى، 	•
آليّة  عمليّة  )أي   )LDL( الكثافة  المنخفض  الشحمي  للبروتين  الآلي  للسحب  ستخضع  	•

الدم(، من  الكوليسترول  لسحب 
ستخضع لعلاج لمكافحة التحسّس لتخفيف تأثير لدغات النحل والدبابير، 	•

عانيت مؤخرًا من الإسهال أو القيء أو الجفاف. 	•
أخبرك طبيبك أن لديك حساسية تجاه بعض السكريات. 	•

تتناول أيًا من الأدوية التالية المستخدمة في علاج ارتفاع ضغط الدم: 	•
المثال  أيضًا باسم سارتانز - على سبيل  )تُعرف   »II »حاصرات مستقبلات الأنجيوتنسين  	-
فالسارتان، وتيلميسارتان، وإربيسارتان(، خاصة إذا كنت تعاني من مشاكل في الكلى 

مرتبطة بمرض السكري,
اليسكيرين, 	-

)مثل  الكهربائية  الشوارد  وكمية  الدم  وضغط  الكلى  وظائف  طبيبك  يفحص  قد 
منتظمة. فترات  على  دمك  في  البوتاسيوم( 

انظر أيضًا المعلومات الواردة تحت عنوان »لا تتناول سينوريل«
وقد  الوعائية  بالوذمة  للإصابة  عرضة  أكثر  تكون  قد  لأنك  الأسود  العرق  إلى  تنتمي  	•
العرق  غير  من  بالمرضى  مقارنة  الدم  ضغط  خفض  في  فعالية  أقل  الدواء  هذا  يكون 

الأسود.
إذا كنت تتناول أي من الأدوية التالية، فإن خطر الإصابة بالوذمة الوعائية يزداد: 	•

راسيكادوتريل )يستخدم لعلاج الإسهال(، 	-
مجموعة  إلى  تنتمي  التي  الأخري  والأدوية  تمسيروليموس  إيفيروليموس،  سيروليموس،  	-
m-TOR inhibitors )التي  الأدوية التي تدعى مثبطات الهدف الميكانيكي لرابامايسين 

للسرطان(، وتستخدم  المزروعة  الأعضاء  رفض  لتجنب  تستخدم 
يستعمل  الذي  فالسارتان(،  مع  الجرعة  ثابتة  تركيبة  شكل  على  )متوفر  ساكوبتريل  	-

الأمد.  طويل  القلب  فشل  لعلاج 
مجموعة  إلى  تنتمي  أخرى  وأدوية  وفيلداجلبتن  وسيتاجلبتن  وساكساجلبتن  ليناجلبتن  	-

السكري(. مرض  لعلاج  )تستخدم  الجلبتنز  تسمى 
الوذمة الوعائية

تم الإبلاغ عن الوذمة الوعائية )رد فعل تحسسي شديد مع تورم في الوجه والشفتين واللسان 
أو الحلق مع صعوبة في البلع أو التنفس( في المرضى الذين يعالجون بمثبطات الإنزيم المحول 
إذا ظهرت  العلاج.  أثناء  للأنجيوتنسين، ومن ضمنها سينوريل. قد يحدث هذا في أي وقت 
على  الطبيب  ومراجعة  سينوريل  تناول  عن  التوقف  عليك  يجب  الأعراض،  هذه  مثل  لديك 

الفور. انظر أيضًا القسم 4.
يجب عليكِ إخبار طبيبك إذا كنتِ حامل )أو إن كنتِ تتوقعين الحمل(. لا ينصح باستخدام 
سينوريل في بداية الحمل، ويجب عدم تناوله بعد الشهر الثالث للحمل، لأنه قد يسبب ضررًا 

خطيرًا لطفلك إذا تم استخدامه في تلك المرحلة )انظري “الحمل والرضاعة”(.

الأطفال والمراهقون
لا ينصح باستخدام بيريندوبريل للأطفال والمراهقين حتى عمر 18 سنة.

سينوريل والأدوية الأخرى 
يرجى إخبار طبيبك أو الصيدلي إذا كنت تتناول أو تناولت مؤخرًا أو قد تتناول أي أدوية 

أخرى.
يمكن أن يتأثر العلاج بـ سينوريل بالأدوية الأخرى. قد يحتاج طبيبك إلى تغيير جرعتك و / 

أو اتخاذ احتياطات أخرى. وتشمل هذه:
 ،II الأدوية الأخرى لارتفاع ضغط الدم، بما في ذلك حاصرات مستقبلات الأنجيوتنسين 	•
أليسكيرين )انظر أيضًا المعلومات الواردة تحت العناوين )»لا تتناول سينوريل« و »المحاذير 

والاحتياطات«( أو مدرات البول )أي الأدوية التي ترفع مقدار البول الناتج عن الكليتين(
الأدوية التي تحافظ على البوتاسيوم )مثل تريامتيرين، أميلوريد( ، مكملات البوتاسيوم  	•

البوتاسيوم  البوتاسيوم، أدوية أخرى يمكنها رفع معدلات  أو بدائل الملح المحتوية على 
تريميثوبريم/ باسم  أيضا  يعرف  الذي  وكوتريموكسازول  الهيبارين  )مثل  جسمك  في 

البكتيرية(، للعدوى  تستخدم  سلفاميثوكسازول، 
الأدوية الحافظة للبوتاسيوم المستخدمة في علاج فشل القلب: إيبليرينون وسبيرونولاكتون  	•

بجرعات تتراوح بين 12.5 ملجم إلى 50 ملجم في اليوم.
الليثيوم المُستعمل في علاج الذهان الهَوَسي أو الاكتئاب، 	•

تستعمل لمكافحة  التي  الإيبوبروفين(  )مثل  الستيرويديّة  للالتهاب غير  المضادة  الأدوية  	•
الألم أو الجرعات المرتفعة من حمض أسيتيل الساليسيليك، وهي مادة موجودة في العديد 

من الأدوية المستخدمة لتخفيف الألم وخفض الحمى، وكذلك لمنع تخثر الدم،
الأدوية المستخدمة في علاج مرض السكري )مثل الأنسولين أو الميتفورمين(. 	•

باكلوفين )يستخدم لعلاج تصلب العضلات في الاضطرابات مثل التصلب اللويحي(، 	•
الأدوية المستعملة في علاج الاضطرابات العقلية مثل الاكتئاب أو القلق أو الفصام إلخ  	•

، الذهان(  ومضادات  الحلقات  ثلاثيّة  الاكتئاب  مضادات  )منها 
مثبطات المناعة )الأدوية التي تقلل آلية المناعة في الجسم( المستعملة في علاج أمراض  	•

أو بعد عمليّة زراعة الأعضاء )منها سيكلوسبورين، تاكروليموس( ، الذاتيّة  المناعة 
تريميثوبريم )لعلاج حالات العدوى(. 	•

إسترامُستين )المستخدم في علاج السرطان( ، 	•
الأدوية التي تستخدم في الغالب لعلاج الإسهال )راسيكادوتريل( أو تجنب رفض الأعضاء  	•
المزروعة )سيروليموس، إيفيرليموس، تيمسيروليموس وعقاقير أخرى تنتمي إلى فئة ما 

يسمى مثبطات mTor( انظر »المحاذير والاحتياطات«،
ساكوبيتريل / فالسارتان )يستخدم لعلاج فشل القلب طويل الأمد(. انظر قسم »لا تتناول  	•

»المحاذير والاحتياطات« و  سينوريل« 
آلوبورينول )لعلاج النقرس(. 	•

بروكايين آميد )لعلاج عدم انتظام ضربات القلب(. 	•
الموسّعات الوعائيّة بما في ذلك النترات )المنتجات التي تجعل الأوعية الدموية تتسع(، 	•

الأدوية المستخدمة لعلاج انخفاض ضغط الدم أو الصدمة أو في علاج الربو )مثل إيفيدرين  	•
أو نورادرينالين أو أدرينالين(،

التهاب  أعراض  لعلاج  تستعمل  )والتي  الوريد  داخل  تعطى  التي  وخاصة  الذهب،  أملاح  	•
الروماتويدي(. المفاصل 

سينوريل مع الطعام والشراب
يفضل تناول سينوريل قبل وجبة الطعام.

الحمل والرضاعة
إذا كنتِ حاملًا أو مرضعة، تعتقدين أنك حامل أو تخططين لإنجاب طفل، اسألي طبيبك أو 

الصيدلي للحصول على المشورة قبل تناول هذا الدواء.

الحمل
حاملًًا(.  تصبحين  قد  أنك  )أو  حامل  بأنك  تعتقدين  كنتِ  إذا  طبيبك  تخبري  أن  يجب 
أو  الحمل  تناول سينوريل قبل حدوث  بالتوقف عن  الطبيعية  سينصحك طبيبك في الأحوال 
بتناول دواء آخر بدلًًا عن سينوريل. يوصى بعدم  بمجرد أن تعلمي بحدوثه. وسوف ينصحك 
تناول سينوريل منذ بداية الحمل، ولا يجوز أخذه على الإطلاق بعد الشهر الثالث للحمل، فقد 

للطفل. إصابات خطيرة  إلى  يؤدي هذا 

الرضاعة الطبيعية
أخبري طبيبك إذا كنتِ مرضعة أو على وشك البدء في الرضاعة الطبيعية. لا يُنصح بأخذ 
سينوريل لدى المرأة المرضع. فإن كنت مصرّة على الإرضاع، بإمكان طبيبك أن يختار لك 

دواء آخر، وخاصة إن كان الطفل حديث الولادة أو خديجا )مولودا قبل الأوان(.

تأثير سينوريل على القيادة واستخدام الآلات
عادة لا يؤثر سينوريل على اليقظة ولكن قد يحدث دوار أو ضعف بسبب انخفاض ضغط 
الدم لدى بعض المرضى. إذا حدث لك هذا، فقد تتأثر قدرتك على القيادة أو تشغيل الآلات.

يحتوي سينوريل على سكر الحليب )لاكتوز(
الرعاية  أو مزوّد  الحليب )لاكتوز(. فإن سبق وأعلمك طبيبك  يحتوي سينوريل على سكر 
الرعاية  مزوّد  أو  باستشارة طبيبك  فعليك  السكريات،  أنواع  لبعض  تحمّلك  بعدم  الصحية 

الدواء. الصحية قبل أخذ هذا 

3. ما هي طريقة تناول سينوريل  
احرص دائمًا على تناول هذا الدواء تمامًا كما أخبرك طبيبك أو الصيدلي. استشر طبيبك 

أو الصيدلي إذا لم تكن متأكدًا.
يجب ابتلاع القرص مع كأس من الماء، ويُستحسن أخذه يوميّاً في نفس التوقيت في الصباح 

قبل وجبة الإفطار. إن طبيبك هو الذي يحدّد مقدار الجرعة المناسبة لك.

الجرعات الموصى بها هي كما يلي:
ارتفاع ضغط الدم: جرعة البدء والمداومة المعتادة 5 ملجم مرة واحدة يومياً. وإن تطلّب الأمر، 
يمكن رفع هذه الجرعة، بعد شهر من العلاج إلى 10 ملجم مرة في اليوم. 10 ملجم في اليوم 
أو  عامًا   65 إذا كان عمرك  الدم.  ارتفاع ضغط  لعلاج  بها  الموصى  القصوى  الجرعة  هي 
أكثر، فإن جرعة البدء المعتادة هي 2.5 ملجم مرة في اليوم. بعد شهر يمكن زيادتها إلى 5 

ملجم مرة في اليوم ثم إذا لزم الأمر إلى 10 ملجم مرة واحدة يومياً.
فشل القلب: جرعة البدء المعتادة 2.5 ملجم مرة في اليوم. بعد أسبوعين، يمكن زيادتها إلى 

5 ملجم مرة في اليوم، وهي الجرعة القصوى الموصى بها لفشل القلب.
مرض الشريان التاجي الثابت: الجرعة المعتادة في بداية العلاج عبارة عن 5 ملجم مرة في 
الجرعة  وهي  اليوم  في  مرة  إلى 10ملجم  العلاج،  من  أسبوعين  بعد  رفعها،  اليوم، يمكن 
القصوى الموصى بها في هذه الحالة. إذا كان عمرك 65 عامًا أو أكثر، تكون الجرعة 
المعتادة في بداية العلاج عبارة عن 2.5 ملجم مرة في اليوم، يمكن رفعها، بعد أسبوع من 

العلاج، إلى 5 ملجم، ثم الأسبوع التالي إلى 10 ملجم مرة في اليوم.

الاستخدم للأطفال والمراهقين
لا ينصح باستخدامه للأطفال والمراهقين.

إذا تناولت سينوريل أكثر من اللازم
تناولت الكثير من الأقراص، فاتصل بأقرب قسم للحوادث والطوارئ أو أخبر طبيبك  إذا 
على الفور. التأثير الأكثر احتمالًًا في حالة الجرعة الزائدة هو انخفاض ضغط الدم الذي 
يمكن أن يجعلك تشعر بالدوار والإغماء. إذا حدث هذا، يمكن أن يساعدك الاستلقاء مع 

رفع ساقيك للأعلى.

إذا نسيت تناول سينوريل  
من المهم تناول دواءك كل يوم لأن العلاج المنتظم يعمل بشكل أفضل. ومع ذلك، إذا نسيت 
تناول جرعة من سينوريل، فتناول الجرعة التالية في الوقت المعتاد. لا تأخذ جرعة مضاعفة 

لتعويض الجرعة المنسية.

إذا توقفت عن تناول سينوريل  
بما أن العلاج بـ سينوريل عادة ما يكون مدى الحياة، يجب أن تتحدث مع طبيبك قبل إيقافه.
أو  الصيدلي  أو  طبيبك  اسأل  الدواء،  هذا  استخدام  حول  أخرى  أسئلة  لديك  كانت  إذا 

الممرض.

4. الأعراض الجانبية المحتملة
مثل جميع الأدوية، يمكن أن يسبب هذا الدواء آثارًا جانبية، على الرغم من عدم حدوثها 

الجميع. لدى 
أيًا من الأعراض  توقف عن تناول المستحضر الطبي واستشر الطبيب فورًا، إذا واجهت 

أن تكون خطيرة: التي يمكن  التالية  الجانبية 
تورم الوجه والشفتين أو الفم أو اللسان أو الحلق وصعوبة التنفس )الوذمة الوعائية( )انظر  	•
لدى شخص من كل 100  تظهر  قد  )غير شائعة -  والاحتياطات«(  »المحاذير   2 القسم 

شخص(.
الدوخة الشديدة أو الإغماء بسبب انخفاض ضغط الدم )قد يؤثر على شخص من كل 10  	•

أشخاص(.
ضربات قلب سريعة أو غير منتظمة بشكل غير عادي، ألم في الصدر )ذبحة صدرية( أو  	•

سكتة قلبية )نادر جدًا - قد تظهر لدى شخص من كل 10000 شخص(.
ضعف في الذراعين أو الساقين، أو صعوبة في الكلام والتي يمكن أن تكون علامة  	•
على احتمالية حدوث سكتة دماغية )نادرة جدًا - قد تظهر لدى شخص من كل 10000 

شخص(.
صفير مفاجئ في الصدر، ألم في الصدر، ضيق في التنفس، أو صعوبة في التنفس )تشنج  	•

قصبي( )غير شائعة - قد تظهر لدى شخص من كل 100 شخص(.
التهاب البنكرياس الذي قد يسبب ألمًا شديدًا في البطن والظهر مصحوبًا بالشعور بتوعك  	•

شديد )نادرة جدًا - قد تظهر لدى شخص من كل 10000 شخص(.
اصفرار لون الجلد أو العينين )يرقان( الذي يمكن أن يكون علامة على التهاب الكبد  	•

)نادرة جدا - قد تظهر لدى شخص من كل 10000 شخص(.
طفح جلدي يبدأ غالبًا ببقع حمراء مثيرة للحكة على وجهك أو ذراعيك أو ساقيك )حمامي  	•

عديدة الأشكال( )نادرة جدًا - قد تظهر لدى شخص من كل 10000 شخص(.
أخبر طبيبك إذا لاحظت أيًا من الآثار الجانبية التالية:

شائعة )قد تظهر لدى شخص من كل 10 أشخاص(:
الصداع، 	•
الدوخة، 	•
الدوار، 	•

الإحساس بوخز دبابيس وإبر، 	•
اضطرابات الرؤية، 	•

طنين )الإحساس بالضجيج في الأذن(، 	•
كحة، 	•

ضيق التنفس. 	•
التذوّق وعسر  البطن واضطرابات في  والقيء وآلام  )الغثيان  الهضمي  الجهاز  اضطرابات  	•

والإمساك(. والإسهال  الهضم 
الحساسية )مثل الطفح الجلدي والحكة(. 	•

تشنجات العضلات، 	•
الشعور بالتعب. 	•

غير شائعة )قد تظهر لدى شخص من كل 100 شخص(:
كآبة، 	•

تقلب المزاج، 	•
اضطرابات النوم، 	•

جفاف الفم، 	•
حكة شديدة أو طفح جلدي شديد، 	•
تشكل تجمعات نفاطية على الجلد، 	•

مشاكل في الكلى، 	•
ضعف جنسى، 	•

التعرق، 	•
زيادة عدد اليوزينيات )نوع من كريات الدم البيضاء(، 	•

النعاس، 	•
الإغماء، 	•

الخفقان، 	•
تسارع نبضات القلب، 	•

التهاب الأوعية الدموية، 	•
تفاعلات تحسسية ضوئية )زيادة تحسس الجلد تجاه الشمس(، 	•

ألم مفصلي، 	•
ألم عضلي، 	•

ألم في الصدر، 	•
توعّك، 	•

وذمة محيطية، 	•
ارتفاع الحرارة، 	•

سقوط، 	•
معدّل  انخفاض  الدواء،  إيقاف  بعد  للتراجع  القابل  الدم  في  البوتاسيوم  معدّل  ارتفاع  	•
بالسكري،  المصابين  المرضى  الدم لدى  انخفاض شديد في معدّل سكر  الصوديوم، 

الدم. في  الكرياتينين  معدّل  وارتفاع  الدم،  في  اليوريا  معدّل  ارتفاع 

نادرة )قد تظهر لدى شخص من كل 1000 شخص(:
فشل كلوي حاد، 	•

بول داكن اللون، الشعور بالغثيان أو الإصابة به، تقلصات العضلات، الارتباك والنوبات.  	•
للإدرار  المضاد  الهرمون  من  مناسب  غير  إفراز  عن  ناجمة  تكون  قد  الأعراض  هذه 

للإدرار( المضاد  الهرمون  من  المناسب  غير  الإفراز  )متلازمة 
نقص أو انعدام إنتاج البول. 	•

احمرار الوجه، 	•
تفاقم الصدفية، 	•

تغير في المعايير المخبرية: زيادة مستوى إنزيمات الكبد، ارتفاع مستوى البيليروبين في  	•
الدم.

نادرة جدًا )قد تظهر لدى شخص من كل 10000 شخص(:
ارتباك، 	•

الالتهاب الرئوي اليوزيني )نوع نادر من الالتهاب الرئوي(، 	•
زكام )انسداد أو سيلان الأنف(، 	•

انخفاض  والحمراء،  البيضاء  الكريات  أعداد  نقص  مثل  الدم  قيم  في  تغيرات  	•
الدموية. الصفيحات  عدد  تناقص  الهيموغلوبين، 

إذا كانت لديك هذه الأعراض، فاتصل بطبيبك في أقرب وقت ممكن.
التردد غير معروف )لا يمكن تقديره من البيانات المتاحة(: 

تغير اللون، وخدر وألم في أصابع اليدين أو القدمين )ظاهرة رينو(. 	•
الإبلاغ عن الأعراض الجانبية

النشرة، فضلًا  هذه  في  غير مذكورة  أعراض  أو لاحظت  جانبية  أعراض  لديك  إن كان 
الصيدلي. أو  الطبيب  ابلغ 

5. كيف يتم تخزين سينوريل  
احفظ هذا الدواء بعيدًا عن متناول الأطفال. 	•

لا تستخدمها بعد تاريخ انتهاء الصلاحية المطبوع على العبوة بعد »EXP:«. يشير تاريخ انتهاء  	•
الصلاحية إلى اليوم الأخير من ذلك الشهر.

يحفظ في درجة حرارة أقل من 30 درجة مئوية.  	•
يجب عدم التخلص من الأدوية في مياه الصرف أو مع مخلفات المنزل. أسأل الصيدلي عن  	•
كيفية التخلص من الأدوية التي لم تعد بحاجتها. لأن هذه الإجراءات ستساعد على حماية 

البيئة.

6. معلومات إضافية
المادة الفعالة هي بيريندوبريل ارجنين

سينوريل 5 ملجم: كل قرص يحتوي على 5 ملجم من بيريندوبريل ارجنين,
سينوريل 10 ملجم: كل قرص يحتوي على 10 ملجم من بيريندوبريل ارجنين,

المكونات الأخرى هي رذاذ اللاكتوز المجفف, جلايكولات نشا الصوديوم, مالتوديكسترين 
19, ثاني أكسيد السيليكون الغروي, ستيرات المغنيسيوم, أوبادري II ازرق 

ما هو الشكل الصيدلاني لـ سينوريل وما هي محتويات العلبة
منقوش  غشائياً،  ومغلفة  الشكل  مستطيلة  اللون،  زرقاء  أقراص  هي  ملجم:   5 سينوريل 
القرص  تقسيم  يمكن  الاخر،  الجانب  على  للكسر  وخط  واحد  جانب  على   »F7« عليها 

متساويين. لنصفين 
منقوش  غشائياً،  ومغلفة  الشكل  مستديرة  اللون،  زرقاء  أقراص  هي  ملجم:   10 سينوريل 

الجانب الاخر. يوجد نقش على  »F6« على جانب واحد ولا  عليها 
تتوفر أقراص سينوريل المغلفة غشائيًا في شريط يحتوي على 10 أقراص وتحتوي كل علبة 

على ثلاث أشرطة )30 قرص(. 

الشركة الصانعة والمالكة لحق التسويق
شركة مصنع الرأي للصناعات الدوائية )ذ.م.م.(

الوادي، مبنى رقم 2684، الرقم الإضافي 6236، وحدة رقم 1
جدة 22518 شارع المعتصم بالله الفاطمي.

صندوق بريد: 9224 جدة - ٢١٤١٣ المملكة العربية السعودية
 +966 12 2888949 تلفون:	

Info@alraipharma.com ايميل:	
تم اعتماد هذه النشرة في ٢٠٢٣/١٠، نسخة رقم 0 

الإبلاغ عن الأعراض الجانبية:
المملكة العربية السعودية: 	•

المركز الوطني للتيقظ الدوائي:
 19999 مركز الاتصال الموحد:	

npc.drug@sfda.gov.sa البريد الإلكتروني:	
https://ade.sfda.gov.sa الموقع الإلكتروني:	

دول الخليج الأخرى: 	•
الرجاء الاتصال بالمؤسسات والهيئات الوطنية في كل دولة.

إن هذا الدواء
•	 الــدواء مســتحضر يؤثــر علــى صحتــك واســتهلاكه خلافــاً للتعليمــات يعرضــك 

للخطــر.
•	 اتبــع بدقــة وصفــة الطبيــب، وطريقــة الاســتعمال المنصــوص عليهــا وتعليمــات 

الصيدلــي الــذي صرفهــا لــك.
•	 إن الطبيب والصيدلاني هما الخبيران بالدواء وبنفعه وضرره.
•	 لا تقطع مدة العلاج المحددة من تلقاء نفسك.
•	 لا تكرر وصف الدواء بدون استشارة الطبيب.
•	 لا تترك الأدوية في متناول أيدي الأطفال.

مجلس وزراء الصحة العرب
اتحاد الصيادلة العرب

تمت الموافقة على هذه النشرة من قبل الهيئة العامة للغذاء والدواء

SP0167


